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Fašiangy priniesli zábavu na ľade, 
v jasličkách i v uliciach Kramárov

Zlepšujeme služby: Na stavebnom úrade 
si stretnutie dohodnete aj online 

Na brehu Kuchajdy pribudol strom vďaky
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Pracujeme pre vás

Miestny úrad Bratislava-Nové Mesto
Junácka 1, 832 91 Bratislava
Tel.: 02 / 49 253 512, 02 / 49 253 179

Stránkové hodiny
Pondelok: 8.00 – 12.00 h a 13.00 – 17.00 h
Streda: 8.00 – 12.00 h a 13.00 – 17.00 h
Piatok: 8.00 – 12.00 h

podatelna@banm.sk

www.banm.sk

Vaše podnety:  
odkazprestarostu@banm.sk

Miestne komunikácie v Novom Meste sa budú  
opravovať. V rámci skvalitnenia a údržby mestská časť 
vyčlenila prostriedky vo výške 230 000 eur  
na opravu výtlkov a zlepšenie miestnych komunikácií.  
Tieto zlepšenia budú zahŕňať aj stavebné úpravy 
v štvrti Pokrok. Celkovo je nahlásených  
cez 100 problematických miest. Str.  4

Popri pomoci sociálne ohrozeným jednotlivcom, 
rodinám a seniorom z Nového Mesta vo forme 
sociálnej výdajne, mestská časť túto zimu spustila 
pilotný program pomoci ľuďom bez domova. Aktivita 
bola súčasťou Zimného krízového plánu a vychádzala 
z iniciatívy Referátu sociálnych vecí Oddelenia sociál-
nych služieb miestneho úradu.           Str. 5

Východná časť bratislavskej mestskej časti Nové Mesto 
je známa najmä umiestnením výrobných podnikov 
a skladov. Napriek tomu, že ide o vstupnú bránu do 
hlavného mesta, v súčasnosti je však len malá časť 
tohto územia efektívne využitá. To sa má v budúc-
nosti zmeniť. Mestská časť mieni toto rozľahlé územie  
transformovať na modernú mestskú štvrť.   Str. 8

Na brehu obľúbeného jazera Kuchajda pribudla  
vŕba biela, ktorá je darom Ukrajincov a Ukrajiniek 
Slovensku. Ukrajinská komunita sa darovaním stromu 
rozhodla poďakovať za pomoc a prijatie v čase núdze, 
ktoré dostala po príchode na Slovensko.   Str. 10

Okrem novomestských rodinných nedieľ bude tento 
rok súčasťou kultúrneho programu našej mestskej 
časti aj rozšírená ponuka podujatí pre dospelých.  
Dom kultúry Kramáre a Stredisko kultúry Vajnorská 
ponúknu premietanie dokumentárnych filmov, čítač-
ky, tančiarne, ale aj obľúbené swapy.  Str. 11

Obálka: 
Karneval na ľade sa tešil hojnej účasti 
Snímka: Mária Vencelová

Vážené Novomešťanky  
a Novomešťania,

počas zimných mesiacov sme s kolegyňami 
a kolegami na našom úrade pracovali 
na dôležitých zmenách v prospech zvýšenia kvality života vás, 
našich obyvateľov. Vďaka podpore miestneho zastupiteľstva sme 
mohli navýšiť finančné prostriedky pre materské školy a školské 
zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti. Zároveň sme 
zlepšili dostupnosť nášho stavebného úradu vďaka implementácii 
elektronického rezervačného systému. Vďaka nemu si môžete pohodlne 
z domova na počítači alebo cez telefón rezervovať termín s konkrétnou 
pracovníčkou stavebného úradu.

Za rohom je už jar a s ňou sa neprebúdza len príroda, ale aj aktivity 
mestskej časti v našich uliciach, námestiach a verejných priestoroch.  
Na prelome februára a marca sme začali s opravami našich 
komunikácií, vďaka čomu došlo k odstráneniu výtlkov na Junáckej ulici, 
odstránili sme aj významné poškodenie komunikácie na Sreznevského 
ulici. Začíname tiež so stavebnými úpravami na vybraných miestach 
v štvrti Pokrok a postupne sa budeme venovať ďalším výtlkom či väčším 
poškodeniam.

V najbližšom období nás tiež čakajú voľby Prezidenta SR, ktoré budú 
spojené so zmenami volebných okrskov. Najväčšou výhodou tejto 
zmeny je to, že volebné miestnosti budú umiestnené predovšetkým 
v prízemných alebo bezbariérových priestoroch, čo uvítajú najmä 
obyvatelia s obmedzenou schopnosťou pohybu. Nezabudnite si 
skontrolovať doručené oznámenie o konaní volieb, pretože môže dôjsť 
k tomu, že po novom pôjdete voliť na iné miesto.

Vo februári mnohých z nás zasiahla správa o úmrtí celoživotnej 
bojovníčky proti fašizmu a priamej účastníčky Slovenského národného 
povstania pani Anny Bergerovej. Chcel by som aj na tomto mieste 
vyjadriť pozostalým úprimnú sústrasť. Pozitívna energia a ľudskosť  
pani Bergerovej budú našej mestskej časti chýbať.

Matúš Čupka
starosta
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Jednoduchý rezervačný systém je dostupný aj v mobilnom rozhraní 
a umožňuje rýchlejšie zabezpečenie termínu konzultácie na Sta-
vebnom úrade. Po novom stačí otvoriť rezervačný systém a v po-
hodlí domova si vybrať žiadaný termín. Tento termín zamestnanec 
Stavebného úradu potvrdí, žiadateľovi sa potvrdenie termínu objaví 
formou notifikácie e-mailom alebo SMS správou. Navyše, rezer-
vačný systém je dostupný v ktorúkoľvek hodinu aj cez víkend a dni 
pracovného pokoja. Ak sa referent z akýchkoľvek dôvodov nemôže 
na termíne zúčastniť, klient bude o tom včas upovedomený.

Táto zmena je súčasťou snahy vedenia mestskej časti nielen 
zjednodušiť komunikáciu so Stavebným úradom, ale aj zabezpečiť 
efektívnejšie vybavovanie podaní. Nižšia potreba manuálneho spra-
covávania požiadaviek o termín stretnutia sa odzrkadlí v uvoľnení 
času zamestnancov úradu na riešenie živej agendy. 

Stránkové hodiny stavebného úradu mestskej časti Bratislava-Nové 
Mesto na osobné konzultácie sú v pondelky a stredy dopoludnia od 
8:00 hod. do 12:00 hod. a popoludní od 13:00 hod. do 17:00 hod.

Na stavebnom úrade  
si stretnutie dohodnete aj online
Miestny úrad Bratislava-Nové Mesto neustále pracuje na zlepšovaní svojich služieb. Aktuálnou 

novinkou je online rezervačný systém výlučne pre klientov stavebného úradu. Všetci 
záujemcovia o termín na osobnú konzultáciu môžu už teraz využívať online rezervačný formulár. 
Na stránke miestneho úradu sú uvedené odkazy na rezervačný systém, kde si klient vyberie 
vyhovujúci dátum, presný čas a konkrétneho referenta, ktorému bolo jeho podanie pridelené.

Zvyšujeme finančné prostriedky  
na dieťa v školách a škôlkach

Výška dotácií bola naposledy upravená Všeobecným záväzným 
nariadením zo dňa 13. septembra 2022 s platnosťou od 1. januára 
2023. Po novom, výška finančných prostriedkov na dieťa v ma-
terskej škole je navýšená z 2400 eur na 2933 eur, čo predstavuje 
až 22-percentné navýšenie oproti minulému roku. V tomto roku 
sa finančné prostriedky, tzv. dotácie na žiaka školského klubu 
detí, navýšil z 490 eur na 645 eur a ide o takmer 32-percentné 
navýšenie. Mestská časť bude v tomto roku prispievať na školské 
stravovania sumou 193 eur na dieťa.

Materské a základné školy v zriaďovateľskej pôsobnosti Nového 
Mesta sa za posledné dva roky dočkali významnej pozornosti 
zriaďovateľa. Okrem realizovaných investičných akcií do nových 

priestorov, čo povedie k navýšeniu kapacity pre nové deti, miest-
ny úrad pripravuje ďalšie investičné aktivity na zvýšenie kvality 
vo vzdelávaní novomestských detí. 

Aktuálne platné oznámenie o výške finančných prostriedkov 
vyšlo v zmysle novely zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe 
v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niekto-
rých zákonov, na základe ktorej je povinnosťou mestskej časti 
do konca januára príslušného kalendárneho roka oznámiť výšku 
finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku na kalendárny rok 
z príjmov obce podľa osobitného predpisu a určiť deň v mesiaci, 
do ktorého bude mesačne tieto finančné prostriedky poskytovať.

Pre rýchlejší prístup k rezervačnému  
formuláru, naskenujte QR kód: 

Nové Mesto poskytne vyššie finančné prostriedky materským školám a školským zariadeniam vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti. 
Oznámením o výške finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku materskej školy a školského zariadenia v zriaďovateľskej pôsob-
nosti mestskej časti sa od januára zvyšujú príspevky o 22 percent pre materské školy a o 31 percent pre školské kluby detí.  
Celkovo je na tento účel v roku 2024 vyčlenených 4 788 000 eur z rozpočtu mestskej časti.



Plánované opravy sa budú zameriavať 
najmä na miestne komunikácie III. a IV. 
triedy, ktoré sú v správe mestskej časti. 
Dotknuté budú viaceré lokality, vrátane 
Jaskového radu, Pluhovej ulice, Odbojárov, 
Tehelnej, Ďumbierskej, Jeséniovej ulice 

a ďalšie, ktoré budú identifikované na zák-
lade terénnych obhliadok a stavu komuni-
kácií. Výtlky na cestách sa  opravujú teplou 
obaľovanou asfaltovou zmesou. Práce 
začali  koncom februára a budú pokračovať 
až do vyčerpania finančných prostriedkov 
vyčlenených na tento kalendárny rok.
Vedenie Nového Mesta dlhodobo vníma 
nedostatky v stave miestnych ciest, a preto 
v tomto roku plánuje systematické znižo-
vanie investičného dlhu vo vzťahu k našim 
cestám a chodníkom. 
Samotné technické prevedenie opráv začí-
na vyznačením miesta a výrezom poškode-
ného miesta. Následne sa z neho odstránia 
uvoľnené časti tak, aby sa mohlo pristúpiť 
k penetrácii a spojeniu novej vrstvy s tou 
predchádzajúcou. V poslednom kroku sa 
cez miesto výtlku sype nový asfalt, ktorý sa 
zhutní vibračnou doskou.
Údržba miestnych komunikácií a opravy 

výtlkov sú dôležitý faktor bezpečnosti 
a pohodlia obyvateľov Nového Mesta. Vy-
členené investície z rozpočtu sú dôkazom 
záväzku vedenia zlepšovať infraštruktú-
ru, znižovať investičný dlh a zabezpečiť 
pohodlnejší pohyb obyvateľov na uliciach 
Nového Mesta.

Foto: Mária Vencelová
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S príchodom teplejšieho počasia sa zvyšuje 
dôležitosť starostlivosti o zeleň na pozem-
koch. Ak ste vlastníkom alebo vlastníčkou 
pozemku so zeleňou, záhrady či vinice, 
povinnosť údržby zelene sa týka aj vás. 
Podľa zákona č. 220/2004 Z.z. o ochrane 
a využívaní poľnohospodárskej pôdy, sú 
majitelia povinní kosiť, odburiňovať svoje 
pozemky a zabezpečiť odborné orezy 
drevín na pozemku. Cieľom starostlivosti je 

predchádzať rôznym nežiadúcim dôsled-
kom. 
Zanedbané a opustené pozemky na hranici 
mesta vytvárajú vhodné podmienky pre 
diviačiu zver. Práve tu sa cez deň divia-
ky môžu uchýliť, majú tu úkryt, pokoj 
a množstvo potravy z ovocných stromov. 
V noci potom schádzajú k ľudským obyd-
liam, kam ich láka pach odpadkov. 
Nekosenie pozemkov zasa podporuje rast 

a kvitnutie problematických tráv a burín, 
ako aj šírenie náletových a výtrusových 
drevín.
Buďme ohľaduplní voči obyvateľom, ktorí 
sú senzitívni voči peľu týchto rastlín, a tiež 
obyvateľom, ktorí sa pravidelne dostá-
vajú do nežiadúceho kontaktu s diviačou 
zverou. Starostlivosťou o svoje pozemky 
prispejete k príjemnejšiemu spolunažíva-
niu v našej mestskej časti. 

Mestská časť investuje do opravy 
výtlkov a zlepšenia miestnych  
ciest a chodníkov

Prišiel čas zabezpečiť  
údržbu zelene na pozemkoch 

Miestne komunikácie v Novom Meste sa budú opravovať. 
V rámci skvalitnenia a údržby mestská časť vyčlenila 

prostriedky vo výške 230 000 eur na opravu výtlkov 
a zlepšenie miestnych komunikácií. Tieto zlepšenia budú 
zahŕňať aj stavebné úpravy v štvrti Pokrok. Celkovo je 
nahlásených cez 100 problematických miest.
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Popri pomoci sociálne ohrozeným jednotlivcom, rodinám a senio-
rom z Nového Mesta vo forme sociálnej výdajne, mestská časť túto 
zimu spustila pilotný program pomoci ľuďom bez domova. Aktivita 
bola súčasťou Zimného krízového plánu a vychádzala z iniciatívy Re-
ferátu sociálnych vecí Oddelenia sociálnych služieb miestneho úradu. 
Cieľom programu bolo nielen pomáhať ľuďom bez domova v závere 
zimy, keď už zimné zbierky oblečenia zvyčajne ustávajú, ale tiež 

aktívne oslovovať priamo v teréne obyvateľov či obyvateľky, ktorí sú 
sociálne ohrození.
Vďaka spolupráci s mestským terénnym tímom a neziskovými orga-
nizáciami Vagus, Odyseus, De Paul, Domov sv. Jána z Boha a Doma 
u Kapucínov sa informácia o pripravovanom projekte dostala medzi 
ľudí bez domova v ich prirodzenom prostredí. Správu o pomoci 
pomohli šíriť aj zamestnanci Sociálnej výdajne mestskej časti. 
Pred samotným Zimným balíkom pomoci bola na miestnom úrade 
vyhlásená zbierka zimného šatstva, obuvi, zimných potrieb a trvan-
livých potravín. Následne sa každý pondelok od 19. februára do  
4. marca v sociálnej výdajni poskytovala pomoc. Zamestnanci úradu 
vydávali ľuďom v núdzi základné potreby ako čaj, občerstvenie, dro-
gériu a zimné oblečenie. Zároveň poskytovali konzultácie a dôležité 
sociálne poradenstvo, počas ktorého identifikovali potreby ľudí bez 
domova. Mnohým návštevníkom bola poskytnutá pomoc a usmer-
nenie na iné formy dostupnej sociálnej pomoci. 
Vďaka Zimnému balíku pomoci si kúsok tepla a opatery mohlo za-
dovážiť približne 50 ľudí bez domova. O tom, či bude tento projekt, 
pokračovať aj v budúcnosti, ešte nie je rozhodnuté, no iniciátori 
a iniciátorky sú rozhodnutí pomôcť ešte väčšiemu počtu ľudí.  
Za ich odhodlanie a obetavosť im patrí naša vďaka.

Sociálne ohrození jednotlivci, rodiny a seniori sa v ťažkých život- 
ných situáciách môžu obrátiť na miestny úrad – či už so žiados-
ťou o radu alebo materiálnu pomoc. Aj minulý rok mestská časť 
pripravila mechanizmus na poskytnutie pomoci vo forme sociálnej 
výdajne. Vlani sa prostredníctvom nej odovzdalo vyše 21 ton ovocia 
a zeleniny, takmer 30 000 kusov rôznych mliečnych výrobkov 
a viac ako 11 000 kusov ostatných druhov potravín.
Novomešťanky a Novomešťania, ktorí sa ocitli v núdzi, si môžu 
zobrať nielen potraviny ako mliečne výrobky, ovocie, zeleninu 
a sladkosti, ale aj drogériový tovar a oblečenie. Sociálna výdajňa 
funguje už desať rokov a poskytuje bezplatné potraviny a ďal-
šie potreby pre sociálne ohrozených obyvateľov a obyvateľky 
v spolupráci s Potravinovou bankou Slovenska. Sociálna výdajňa 
je otvorená 4 dni v týždni a služby v nej mestská časť poskytuje 
vyše 150 klientom.
Počas minulého roka mestská časť spolupracovala s Bratislav-
skou arcidiecéznou charitou vo veci spoločného poskytovania 
potravinovej pomoci sociálne znevýhodneným občanom. Okrem 
toho spolupracuje aj s inými sociálnymi výdajňami mestských 
častí ako Karlova Ves, Petržalka, Vrakuňa a Staré Mesto, čo nielen 

zlepšuje kvalitu služieb, ale pomáha byť efektívnejší vo výmene 
tovarov. 
Ďakujeme všetkým partnerom, ktorí našim obyvateľkám a oby-
vateľom nezištne pomáhajú v zložitej životnej situácii a poskytu-
jú nám svoje výrobky. 
Podmienky poskytovania sociálnej pomoci v Sociálnej výdajni 
nájdete na webstránke https://bit.ly/BANM-vydajna

marec 2024

Sociálna výdajňa pomáha Novomešťanom  
a Novomešťankám v núdzi. Vlani rozdelila tony 
ovocia i tisícky kusov rôznych druhov potravín 

Pilotný program zimnej pomoci  
priniesol kúsok tepla ľuďom bez domova

Sociálne témy



Ktorej oblasti sa vo svojej poslaneckej 
práci prioritne venujete?
Primárne sa venujem vereným priestran-
stvám a zavádzaniu parkovacej politiky a to 
najmä v otázkach zlepšenia dopravy a cyklo- 
dopravy. S pánom starostom Matúšom 
Čupkom sme si pred voľbami dali záväzok 
priniesť parkovaciu politiku do lokality 
Pokrok, čo sa nám podarilo hneď na začiatku 
volebného obdobia, a som rád, že je pozitívne 
prijatá medzi obyvateľmi tejto štvrte. Druhou 
oblasťou sú verejné priestranstvá a podobné 
projekty, ako napr. revitalizácia pamätníka 
Daniela Tupého, na ktorej som pracoval 
u predchádzajúceoho zamestnávateľa a po-
dobné využitie verejného priestranstva by 
som rád realizoval aj v našej mestskej časti.

Aká je Vaša vízia udržateľnej dopravy pre 
mestskú časť Nové Mesto?
V prvom rade vidím potrebu zlepšiť pod-
mienky pre cyklistov a dobudovanie cyklo- 
trás. Je nevyhnutné prepojiť jednotlivé štvrte 
s centrom mesta a susednými mestskými 
časťami. Situácii však neprajú opatrenia 
štátu voči samosprávam a trpí tým aj náš 
miestny rozpočet.
Aké výsledky sa Vám podarilo dosiahnuť 
počas prvého roka vo funkcii?
Zmeny, ktoré sme dosiahli, sa podarili 
vďaka všetkým poslankyniam a poslancom 
v miestnom zastupiteľstve, najmä z nášho 
klubu. Ako najdôležitejšie vnímam sprí-
stupnenie parku na Račianskom mýte, a že 
sa podarilo dotiahnuť realizáciu projektu 

do úspešného konca 
napriek nedostatkom v zdedenom projekte. 
Ďalším dôležitým posunom je parkovacia 
politika na Pokroku. Keďže sám som z tejto 
lokality, viem, že obyvatelia sú s touto zme-
nou spokojní, a verím, že rovnaké výsledky 
prinesie aj regulácia parkovania v iných 
zónach.
Aké sú Vaše poslanecké plány na nasle-
dovné obdobie?
Chcel by som otvoriť tému Novej tržnice na 
Trnavskom mýte. Vzniká nám tam investič-
ný dlh a priestor nie je dostatočne využitý. 
Podľa mňa je v našej novomestskej tržnici 
skrytý veľký potenciál a rád by som našiel 
svoje poslanecké uplat-
nenie na jej rozvoji. 
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Priestor pre novomestských poslancov

Bc. Gajdoš Tomáš, MBA
Poslanec Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Nové Mesto  
(Team Bratislava, Progresívne Slovensko, Sloboda a Solidarita)

Ktorej oblasti sa vo svojej poslaneckej 
práci prioritne venujete?
Prirodzene, na základe môjho ekonomic-
kého vzdelania a následných pracovných 
skúseností, som po úspešnej kandidatúre 
smeroval do komisií, ktoré sa venujú oblasti 
financií, správe majetku a energetike.
Aké najdôležitejšie výsledky sa Vám 
podarilo dosiahnuť počas prvého roka vo 
funkcii?
Je veľmi naivné si myslieť, že zmeny 
v štátnej správe sa dajú robiť ľahko, rýchlo 
a efektívne. Ako prvé sme s kolegami 
a odborníkmi vo finančnej komisii začali 
riešiť hospodárenie s majetkom mestskej 
časti. Potrebujeme zvýšiť príjmovú zložku 
rozpočtu, no je veľmi zarážajúce, že niektoré 
nájomné zmluvy platili s pevne stanovenou 
cenou aj vyše 10 rokov. Okamžite sa začali 
robiť revízie všetkých zmlúv a taktiež sme 

v zastupiteľstve prijali nové zásady hospo-
dárenia a nakladania s majetkom mestskej 
časti, ktoré priamo ovplyvňujú sadzob-
ník nájomného, teda zohľadňujú cenovú 
mapu a v dnešnej dobe aj výraznú infláciu. 
To znamená, že cena nájmu prihliada na 
polohu danej nehnuteľnosti v rámci mesta 
a teda aj množstva ponúk na trhu a samot-
ného dopytu. Stále máme však na pamäti 
aj dôvody hodného osobitného zreteľa, čiže 
prihliadame aj na ponúkané služby, ktoré sú 
prospešné pre občanov.
Stretávam sa so susedmi v rámci mojej 
gescie, kde sa snažíme riešiť dlhodobé prob-
lémy a podnety občanov, ale aj nové výzvy, 
ako je zavedenie parkovacej politiky PAAS 
a nového územného plánu oblasti Zátišie. 
Aké sú Vaše poslanecké plány na nasle-
dovné obdobie?
V posledných dvoch rokoch sa ukazuje, 

ako nálady na trhu s energiami zaťažu-
jú rozpočet nielen našej mestskej časti, 
ale aj peňaženku každého z nás. Mestská 
časť vlastní alebo má v správe veľa budov 
a osobitných priestorov, ktoré musia slúžiť 
občanom, ako sú napríklad denné centrá, 
knižnice, stredisko kultúry a v neposled-
nom rade školy, škôlky či samotný miestny 
úrad. Mnohé z nich sú z hľadiska tepelného 
hospodárenia veľmi neefektívne riešené. 
Našou prioritou je využiť slnečný potenciál 
veľkých striech týchto budov. Inštaláciou 
fotovoltických panelov a taktiež využitím 
energetických spoločenstiev mienime znížiť 
energetickú náročnosť, a tým pádom šetriť 
obmedzené finančné zdroje na ďalšie po-
trebné investície. Veľkou osobitnou výzvou 
je Nová tržnica na Trnavskom mýte, ktorá 
je energeticky veľmi náročná v zime na 
vykurovanie a v lete na chladenie.

Ing. Hajšel Andrej 
Poslanec Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Nové Mesto  
(Team Bratislava, Progresívne Slovensko, Sloboda a Solidarita)

Čomu sa venujú poslankyne a poslanci, ktorých ste si v komunálnych voľbách zvolili  
za svojich zástupcov? Ako sa im darí presadzovať vaše záujmy? Ich priority,  
výsledky a ciele vám postupne predstavujeme vo forme rozhovorov.
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Ormisova, Ladzianskeho  
či Jaskov rad. Ako vznikli 
názvy novomestských ulíc?
V Novom Meste nájdeme množstvo ulíc s menej známym avšak zaujíma-
vým pôvodom názvu. V novom seriáli nášho časopisu odhaľujeme, ako sa 
zrodili názvy ulíc, po ktorých denne chodíme. 
Ormisovu ulicu v lokalite Biely kríž tvorí zástavba rodinných domov. 
Svoje pomenovanie ulica získala v roku 1930 podľa Samuela Ormisa, 
slovenského pedagogického spisovateľa a buditeľa, ktorý žil v rokoch 
1824 až 1875.
Ladzianskeho ulica na Kramároch podobne ako neďaleká ulica Ladisla-
va Dérera nesie názov po lekárovi a vedcovi. Július Ladziansky, pôvodne 
Ledényi (1903-1943), sa venoval anatómii ľudského tela a je autorom 
diela Pitevné cvičenia z topografickej anatómie. Ulica sa po vedcovi volá 
od roku 1969.
Jaskový rad je známa spojnica tiahnuca sa ponad areál Hlavnej stanice. 
Len málokto tuší, že svoj názov má odvodený od archaického slova jask, 
čo znamená tunel, ktorý nájdeme pri západnom konci ulice. V minulosti 
táto ulica niesla názov aj Tunnelgarten (Tunelová záhrada), Alagút sor, Na 
jaskovom rade či Tunelový rad. 
Burgunská, Leánska či Rubinetova. Identifikovať pôvod názvu týchto 
novomestských ulíc nie je náročné, ak máte radi víno, vedeli ste však, že 
v Novom Meste sa nachádza až 18 ulíc, ktoré nesú názov podľa odrody 
hrozna? Všetky tieto ulice nájdeme na svahu Malých Karpát, pričom 
odkazujú na tradíciu vinárstva v našej mestskej časti. 
Článok vznikol v spolupráci s Filozofickou fakultou Univerzity Komenského 
v Bratislave.

Ktorej oblasti sa vo svojej poslaneckej práci 
prioritne venujete? 
Snažím sa prispieť k tomu, aby sme zlepšili 
 komunikáciu s obyvateľmi. Obyvatelia 
musia vedieť, kde informácie hľadať, a to, 
o čom majú vedieť, by sa mali dozvedieť včas. 
Venujem sa aj školstvu ako člen školskej 
komisie. Mám dve malé deti a v Novom 
Meste plánujem zostať žiť. Záleží mi na tom, 
akým školským systémom budú prechádzať. 
Dopravná a športová infraštruktúra sú ďalšie 
oblasti, v ktorých sa snažím aktívne zbierať 
a riešiť podnety od ľudí.
Aké najdôležitejšie výsledky sa Vám podari-
lo dosiahnuť počas prvého roka vo funkcii?
Po 12-tich rokoch má mestská časť nové 
vedenie, nového starostu, nový spôsob fun-
govania a určité vylaďovanie je prirodzené. 
Predošlé vedenie čelí trestným oznámeniam, 

a preto asi nikoho neprekvapí, že dodnes 
vo fungovaní úradu nachádzame zásadné 
nedostatky. Ozdravný proces bude trvať 
dlhšie ako jeden rok. Najdôležitejšie kroky 
boli stabilizácia financovania, vyrovnaný roz-
počet a dokončenie rozbehnutých projektov, 
napriek nášľapným mínam, ktoré sa v nich 
nachádzali. To sa zatiaľ darí. Ako poslanec 
som sa snažil v maximálnej miere podporovať 
vedenie mestskej časti v ozdravnom procese 
a krízovom manažmente. 
Aké sú Vaše poslanecké plány na nasledov-
né obdobie?
Ako odborník na komunikáciu chcem 
prispieť k tomu, aby ľudia vedeli o dianí 
v mestskej časti a o našej poslaneckej práci. 
Tento druh informácii by sa mal k obyvate-
ľom dostávať bez toho, aby si ich museli sami 
prácne dohľadávať. V blízkej budúcnosti nás 

čaká ďalšie rozširovanie 
parkovacej politiky vrátane štvrtí v mojom 
poslaneckom obvode. Je to náročný proces 
a mojou úlohou ako poslanca bude zbie-
rať podnety od ľudí a pomáhať objasňovať 
prebiehajúce zmeny a ich pozitívne dopady. 
Chcem sa tiež zasadiť o viaceré malé aj väčšie 
zlepšenia vo verejnom priestore, či v kvalite 
ciest a chodníkov. V tomto je pre mňa veľmi 
cenná spätná väzba od obyvateľov, lebo cez 
ňu vnímam veci aj nad rámec toho, čo si 
všímam sám. Obrovské výzvy máme v oblasti 
školstva, a hoci tejto kapitole venujeme veľkú 
časť rozpočtu, čaká nás ešte veľa práce. Či je 
to stravovanie detí alebo nevyhnutné opravy 
a rekonštrukcie. Nápadov je veľa a podnetov 
od ľudí tiež. Našou úlohou je určovať v tom 
všetkom jasné priority s najväčšou pridanou 
hodnotou pre ľudí. 

7

Mgr. Michal Fiabáne
Poslanec Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Nové Mesto  
(Team Bratislava, Progresívne Slovensko, Sloboda a Solidarita)
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To sa má v budúcnosti zmeniť. Mestská 
časť mieni toto rozľahlé územie trans-
formovať na modernú mestskú štvrť. 
Prvým krokom je príprava urbanistickej 
štúdie, ktorá bude podkladom pre zmenu 
územného plánu. To zaručí, že tu po zme-
ne funkčného využitia územia pribudne 
bývanie, dostupná občianska vybavenosť 
ale aj možnosti rekreácie, a to v adekvátnej 
kvalite. Nezabúda sa ani na riešenie envi-
ronmentálnych záťaží, doplnenie zelene, 
prepojenie verejnou dopravou a podmien-
ky pre pohyb peších a cyklistov.
V snahe zapojiť do procesu regulácie a roz-
voja lokality ďalšie inštitúcie, mestská časť 
oslovila na spoluprácu Fakultu architektú-
ry a dizajnu Slovenskej technickej univer-
zity (FAD STU). V rámci nej viac ako 120 

študentov a študentiek Ústavu urbanizmu 
a územného plánovania FAD STU vypra-
covalo urbanistické návrhy, ktoré priniesli 
víziu, ako z územia browfieldov vytvoriť 
nové Nové Mesto. 
Študenti a študentky sa vo svojich prácach 
zamerali na rôzne menšie lokality v rámci 
riešeného územia, ale aj na konkrétne ob-
jekty. Išlo napríklad o areál Istrochemu,  
územie vytýčené ulicami Vajnorská 
a Rožňavská či lokalitu v okolí ulice Stará 
Vajnorská. V týchto územiach navrhli, 
ako nahradiť či doplniť výstavbu tak, aby 
tu vznikli samostatne fungujúce mestské 
štvrte s blokovou výstavbou a živým parte-
rom. V návrhoch študenti kládli dôraz na 
doplnenie nových funkcií, vznik kvalit-
ných verejných priestorov a prepojenie 
s existujúcimi obytnými štruktúrami, ako 
sú štvrte Nobelova a Mierová kolónia.

Návrhy študentov  
vystavili v Novej tržnici

Práce študentov budú tvoriť súčasť 
dokumentácie, ktorá poslúži na prípravu 
urbanistickej štúdie, čo predstavuje druhú 
časť spolupráce mestskej časti a FAD STU.
S prácami študentov a študentiek sa 
verejnosť mohla oboznámiť na výstave, 
ktorá sa konala v priestoroch Novej tržnice 
na Trnavskom mýte od 16. januára do 10. 
februára. Na výstave si návštevníci mohli 
pozrieť urbanistické návrhy a modely ako 

aj ďalšie materiály k projektu budúcej 
regulácie a rozvoja daného územia. 

Recyklácia územia  
ako ekologický prístup  
rozvoja mesta

Nájsť nové využitie pre územia, ktoré viac 
neslúžia pôvodnému účelu, predstavuje 
prístup, ako ekologicky rozvíjať mesto. 
Recykláciou území totiž nezaberáme ornú 
pôdu, ale využívame plochu v rámci hraníc 
mesta. Ďalším pozitívnym výsledkom pri 
využívaní tohto prístupu je kompaktné 
mesto.
Zámerom mestskej časti je vytvoriť pod-
mienky, aby vo východnej časti Nového 
Mesta mohla vzniknúť moderná, príjem-
ná a klimaticky odolná mestská štvrť. 
Plánované zmeny majú prispieť k zlepšeniu 
života obyvateľov, ktorí v lokalite už žijú. 
Reguláciou územia taktiež vytvárame pred-
poklady pre riešenie ekologických záťaží, 
ktoré toto územie sužujú.
Po spracovaní návrhu urbanistickej štúdie 
bude nasledovať verejne prerokovanie od-
bornou i laickou verejnosťou. Po akcepto-
vaní pripomienok vznikne čistopis štúdie. 
Ten bude podkladom pre žiadosť mestskej 
časti o zmenu Územného plánu hlavného 
mesta SR Bratislavy. Následne dôjde k vy-
pracovaniu návrhu zmeny územného plánu 
lokality, ktorý verejnosť i odborníci budú 
opäť môcť pripomienkovať.

Východná časť mestskej časti  
Nové Mesto je známa najmä umiestne- 

ním výrobných podnikov a skladov. Napriek 
tomu, že ide o vstupnú bránu do hlavného 
mesta, v súčasnosti je však len malá časť 
tohto územia efektívne využitá. Nájdeme tu 
aj najväčší brownfield na území hlavného 
mesta – areál bývalého chemického  
podniku Istrochem.

HLAS NOVÉHO MESTA

Študenti ukázali, ako z východnej  
časti Nového Mesta vytvoriť  
modernú mestskú štvrť

Riešené územie
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Obdobie medzi Tromi kráľmi a Popolcovou stredou všetci 
poznáme ako Fašiangy. Je to obdobie tradičných zvykov, 

karnevalov a zábavy. Fašiangové veselie túto sezónu neobišlo ani 
Nové Mesto. 

Medzi podujatiami v našej mestskej časti nechýbal tradičný  
Karneval na ľade, ktorý sa uskutočnil na Zimnom štadióne  
Ondreja Nepelu. Najmenší obyvatelia a obyvateľky si nasadili 
masky a ľadovú plochu tréningovej haly tak zaplnili víly, princezné, 
superhrdinovia i zvieratká.

Súčasťou programu boli rôzne súťaže a aj obľúbená tombola. Málo 
zdatní korčuliari a korčuliarky si mohli zlepšiť zručnosti vďaka 

inštruktorom krasokorčuľovania Jumping Joe. Vďaka zábavným ak-
tivitám sa halou ozýval výskot a smiech a odvážni detskí korčuliari 
predviedli na ľade strhujúce piruety.  

Karneval neobišiel ani novomestské jasličky. Deti sa ako šibnu-
tím čarovného prútika zmenili na roztomilé zvieratká, princezné, 
nechýbal ani doktor, kuchár či malý dinosaurus. Deti si pripravili 
masky, výzdobu a popoludnie vyvrcholilo spoločným tancom. 
Fašiangy si mohli užiť aj obyvatelia a obyvateľky Kramárov,  
kde sa uskutočnila zábava spojená s fašiangovým sprievodom.  
Organizátori, združenie Kramársky susedský život, pre návštevní-
kov pripravili detské dielne, čítanie rozprávky či koncert detí  
z Ateliér Les. Program obohatila aj tancovačka v maskách  
a po nej sa od DK Kramáre pohol sprievod, ktorý veselú náladu 
rozšíril do ulíc Kramárov.    Foto: Mária Vencelová

Fašiangy priniesli karneval  
na ľade či sprievod Kramármi
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Na brehu obľúbeného jazera Kuchajda pribudla vŕba biela, ktorá je darom 
Ukrajincov a Ukrajiniek Slovensku. Ukrajinská komunita sa darovaním 
stromu rozhodla poďakovať za pomoc a prijatie v čase núdze, ktoré dostala 
po príchode na Slovensko. Mnohí odídenci sa usadili práve v Novom Meste, 
v našej mestskej časti vznikol aj ukrajinsko-slovenský dom SME SPOLU.
Vŕbu v sobotu 17. februára zasadili veľvyslanec Ukrajiny na Slovensku My-
roslav Kastran a starosta Matúš Čupka za prítomnosti početnej ukrajinskej 
komunity. 
Sadenie stromu vďaky zavŕšilo sériu dobrovoľníckych aktivít v rámci inicia-
tívy Ďakujeme Slovensko, ktoré sa okrem našej mestskej časti uskutočnili  
aj v Košiciach, Banskej Bystrici či Galante. 
Ďakujeme ukrajinskej komunite za krásny dar, ktorým si odteraz pri 
návšteve Kuchajdy budeme pripomínať našu vzájomnú spolupatričnosť 
a spoločné hodnoty.

zdroj foto: Ďakujeme Slovensko

Za pani  
Annou Bergerovou
Vo veku nedožitých 94 rokov nás vo februári 
opustila pani Anna Bergerová – účastníčka 
SNP, bojovníčka proti fašizmu a výnimočná 
Novomešťanka.

Pani Bergerová, rodená Daňová, pochádzala 
z východného Slovenska, no dôchodok 
prežila spolu s manželom v Bratislave, 
v našej mestskej časti. Aj vo vysokom veku sa 
aktívne zapájala do osvety upozorňujúc na 
hrozby fašizmu a extrémizmu, ktoré zažila na 
vlastnej koži. 

Počas 2. svetovej vojny sa pani Bergerová 
zúčastnila na odboji. Ošetrovala ranených, so 
sestrou pracovali ako spojky. Spolu pašovali 
muníciu a vykonávali vyzvedačskú činnosť. 
Aktívna neprestala byť ani po vojne a jej hlas 
bolo počuť aj dlho potom. 

Pani Bergerová počas dôchodku navštevovala 
školy a šírila osvetu medzi mladými ľuďmi 
pripomínajúc dôležitosť boja za slobodu 
a demokraciu. Po voľbách do NRSR v roku 
2016 sa zúčastnila na proteste proti nacizmu. 
Stala sa váženým hlasom, za ktorý sa postavili 
aj bývalý prezident Andrej Kiska a súčasná 
prezidentka Zuzana Čaputová. V roku 2023 
jej Verejný ochranca práv udelil ocenenie 
Ombudsmanské ďakujem. 

Mnohí pani Bergerovú mohli poznať 
v dennom centre pre seniorov na Račianskej 
ulici, ktoré rada navštevovala. Aj vo vysokom 
veku zostávala vitálna, usmiata a plná vďaky.  

Pre jej neutíchajúcu snahu udržať odkaz 
SNP živý, nekonečne dobrú náladu a najmä 
ľudskosť ju mestská časť začiatkom roka 
nominovala na Cenu regiónov. Výsledku sa 
pani Bergerová nedočkala, no i bez neho jej 
patrí naša úprimná vďaka. 

V mene Novomešťanov a Novomešťaniek 
vyjadrujeme úprimnú sústrasť rodine 
a blízkym.

zdroj foto:  
Maja Nikelová pametnaroda.cz

Breh Kuchajdy 
zdobí strom vďaky
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Filmový divák sa môže tešiť na premietania súčasného doku-
mentárneho filmu. Do organizácie filmových podujatí mestská 
časť zapojila organizáciu KineDok. Premietania budú spojené 
s diskusiou. Cieľom podujatí je vytvoriť platformu, kde si do-
spievajúca generácia môže vymieňať názory na rôzne celospo-
ločenské témy z posledných rokov.

Programy budú realizované pre organizované skupiny a ko-
lektívy v dopoludňajších hodinách a pre širšiu verejnosť 
v podvečerných hodinách. Premietania budú prebiehať najskôr 
v Dome kultúry Kramáre, ale v dlhodobom horizonte budú 
umiestňované aj v iných priestoroch mestskej časti.  

Stretnutia s umelcami  
a tančiarne pre starších 

Dve novomestské kultúrne strediská uvádzajú do života 
dramaturgiu určenú pre seniorky a seniorov. Dom kultúry na 
Stromovej ulici obnovuje stretnutia verejnosti so spisovateľmi 
alebo umelcami. Na mesačnej báze sa najmä starší obyvatelia 
a obyvateľky môžu stretnúť pri kvalitnej literatúre a porozprávať 
sa s jej vydavateľmi, autormi či autorkami. Ponuku programov 

pre seniorov v DK Kramáre obohatia tento rok aj obľúbené Le-
gendárne tančiarne známe zo Strediska kultúry Vajnorská.  

SWAP-y na podporu cirkulárnej ekonomiky   

Novomestské SWAP-y oblečenia si minulý rok našli svojich 
priaznivcov, a preto sa s podporou miestneho úradu budú pra-
videlne konať aj tento rok. Touto aktivitou sa môžu potešiť tí, 
ktorí chcú venovať svoje neobnosené oblečenie na ďalšie vyu-
žitie, ale aj tí, ktorí si ho následne nájdu a dajú mu druhú šancu 
poslúžiť. V spolupráci s EKOcharitou sa miestny úrad postará 
o to, aby žiadne oblečenie, ktoré si na SWAP-e nenájde majiteľa, 
nevyšlo nazmar v záujme ochrany našej planéty a jej zdrojov. 

Pre milovníkov flóry bude novomestská knižnica pri príleži-
tosti Dňa Zeme v apríli organizovať výmenu izbových rastlín. 
V každej z piatich pobočiek knižnice bude prebiehať zber 
a následný SWAP rastlín, takže obyvatelia zo všetkých lokalít 
Nového Mesta budú mať túto udalosť blízko svojho bydliska 
v najbližšej pobočke knižnice. 

Detailné informácie o podujatiach nájdete na webovej strán-
ke mestskej časti, v Hlase Nového Mesta a na profile Kultúra 
a šport v Novom Meste na sociálnych sieťach. 

Ponuka podujatí  
pre dospelých sa rozšíri 

Okrem novomestských rodinných nedieľ bude tento rok súčasťou kultúrneho programu 
našej mestskej časti aj rozšírená ponuka podujatí pre dospelých. Oddelenie kultúry, 

športu a voľného času miestneho úradu pripravilo nové formáty, no pokračuje aj s tými, ktoré 
zaujali v minulosti. Dom kultúry Kramáre a Stredisko kultúry Vajnorská ponúknu premietanie 
dokumentárnych filmov, čítačky, tančiarne, ale aj obľúbené SWAP-y.



S príchodom nového roku zvyknú ľudia 
bilancovať ten starý. Aký bol rok 2023 pre 
vás osobne, a aký pre Bratislavský samo-
správny kraj?
Rok 2023 bol akčný, plodný a náročný. 
V mojom osobnom živote pribudol nový člen 
rodiny - Jakub Móric. Som hrdý na svoju 
manželku, že všetko statočne zvládla a som 
rád, že všetko dobre dopadlo. 
Čo sa týka Bratislavského kraja, zrevitalizo-
vali sme desiatky kilometrov ciest, otvorili 
sme centrá odborného vzdelávania a prí-
pravy na stredných školách, dokončili sme 
stavebné práce v Divadle Aréna, Bratislav-
skom bábkovom divadle, seneckej Synagóge 
i v Kaštieli Čunovo. Rovnako sme pokračo-
vali v očkovaní proti HPV vírusu, otvorili 
sme moderný športovo-rekreačný areál na 
Strednej priemyselnej škole elektrotechnic-
kej K. Adlera v bratislavskej Dúbravke, ale aj 
sme zrevitalizovali záhradu v modranskom 
kaštieli. Tých vecí, ktoré sa podarili je naozaj 
veľa a to v každej našej oblasti, o ktorú sa 
staráme. 

Z toho, čo sa vám podarilo v roku 2023,  
na čo ste najviac hrdý?
Najviac hrdý som na to, že rozvoj kraja sa 
nezastavil. A to aj napriek obmedzeniam, či 
už finančného alebo systémového charakte-
ru. Dokázali sme pokračovať v rozbehnutých 
projektoch a dokonca začať aj nové. 
Považujem za veľmi dôležité, že sme neza-
tvorili oči pred narastajúcimi problémami 
mladých ľudí a spustili sme pomáhajúci 
projekt zameraný na duševné zdravie detí 
s názvom „Je OK, ak nie si OK“. Sily sme spo-
jili s občianskym združením IPčko, ktoré má 
v tejto oblasti obrovské skúsenosti a najmä 
výsledky. Cieľom je pomáhať žiakom, uči-
teľom, ale aj rodičom a najmä dať vedieť, že 
v tom nie sú sami. Že pomoc existuje. Projekt 
mal veľký ohlas, preto v ňom pokračujeme aj 
v tomto roku. 

Rovnako ma teší, že aj napriek kríze sme 
zachránili dotácie. V rámci dotačnej sché-
my sme tak mohli v roku 2023 podporiť vyše 
370 občianskych projektov.
A vyzdvihol by som aj to, že sme otvorili 
športovo-rekreačný areál na už spomínanej 
Adlerke, s čím sme priniesli aj unikátny elek-
tronický rezervačný systém. Naším cieľom 
je sprístupňovať moderné športoviská verej-
nosti a vytvárať jej tak priestor pre športové 
aktivity. Adlerka je naša vlajková loď, ale 
postupne tam budeme pridávať ďalšie mož-
nosti pre športovú činnosť. Stačí ísť na web 
Bratislavského kraja, vybrať si konkrétne 
športovisko, konkrétny čas a je to hotovo. 
Samozrejme ihriská, telocvične, plavárne 
nebudú len pre žiakov školy, športové kluby 
a rezervácie, ale vo vybraných časoch bude 
môcť verejnosť športovať aj zadarmo.  

Poďme ale do roku 2024. Tak aký podľa 
vás bude? 
Prelomový a otvárací. To asi najviac vysti-
huje to čo nás čaká. Stavebne sme dokončili 
viaceré rekonštrukcie kultúrnych a historic-
kých pamiatok, ktoré práve tento rok otvorí-
me a sprístupníme verejnosti. Naši divadel-
níci sa už veľmi tešia do svojich vynovených 
priestorov a verím, že aj verejnosť potešia 
všetky novinky, ktoré pre nich pripravujeme. 

Na rok 2024 sa podarilo schváliť rozpočet 
– vyše 300 miliónov eur. Aké budú priori-
ty, na aké aktivity sa kraj zameria? 
Rozpočet je výrazne ovplyvnený najmä zní-
žením daňových príjmov z dôvodu zavedenia 
nových pravidiel daňového bonusu. A tiež 
rastúcimi cenami tovarov a služieb z dôvo-
du stále vysokej inflácie. Napriek tomu ho 
nepovažujem iba za údržbový. Naopak, do-
voľujem si rozpočet označiť za rozvojový. Na 
rok 2024 sme navýšili finančné prostriedky 
na všetky kľúčové kompetencie žúp ako sú 
vzdelávanie, sociálne služby, prímestská do-
prava, cesty II. a III. triedy a kultúra. Podarilo 
sa nám navýšiť aj finančné prostriedky do 
cestovného ruchu.
Postupne dokončíme naše významné 
investície či už ide o centrá odborného 
vzdelávania a prípravy v školskej oblas-
ti alebo deinštitucionalizáciu sociálnych 
služieb. Prebiehať budú revitalizácie parkov 
v Malinove a Stupave. Pokračovať budeme 
takisto v rozsiahlej modernizácii cestnej siete 
na území župy. Čiže ten náš Investičný plán 
je mimoriadne ambiciózny. Celkový suma 
investičných výdavkov je na úrovni 70,7 mi-
liónov eur, čo je historicky najvyššie číslo. Do 
modernizácie ciest II. a III. triedy pôjde vyše 
31 miliónov eur. Avšak z celkového pohľadu 
najviac finančných prostriedkov poputuje do 
oblasti vzdelávania, a to 108 miliónov eur.

Asi najviac projektov bude dokončených 
a otvorených práve v oblasti kultúry. Na čo 
sa obyvatelia kraja môžu tešiť?
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Juraj Droba:  
Po rokoch príprav bude rok 
2024 prelomový. Dokončíme 
dlho očakávané projekty
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V novej divadelnej sezóne 2024/2025 sa 
môžu obyvatelia kraja tešiť na otvorenie 
vynoveného Divadla Aréna, ktoré sme 
komplexne zrekonštruovali. Ide o jednu 
z najvýznamnejších a najväčších investícii do 
kultúrnej infraštruktúry na území Bratislav-
ského kraja za posledné dekády. Nielenže 
sme obnovili divadelnú budovu, ale vytvorili 
sme jedno z najmodernejších divadiel na 
Slovensku. Zároveň sme zatraktívnili vnú-
torné aj vonkajšie prostredie a rozšírili sme 
obsahovú ponuku. Vytvorili sme tak verejne 
prístupný areál, ktorý sa bude využívať nielen 
na divadelné predstavenia, ale aj na rôzne 
kultúrno-spoločenské podujatia, prípadne 
príjemné posedenie pri káve na brehu Du-
naja v novovzniknutej kaviarni. Kompletne 
sme obnovili javiskovú technológiu, zvukovú, 
osvetľovaciu, projekčnú techniku a opravili 
sme aj vodnú vežu. 

Aréna však nebude jediné zrekonštruované 
divadlo.
Je to tak. Tento rok na staronovú adresu 
na Dunajskú ulicu vrátime Bratislavské 
bábkové divadlo. Je to najnavštevovanejšie 

divadlo v kraji. Roky fungovalo v náhradných 
priestoroch a konečne má pôvodnú starú bu-
dovu komplexne zrekonštruovanú a získalo 
aj novú prístavbu, kde sa nachádza hľadisko 
a javisko. Novinkou je zelená strecha, výťah, 
workshopové priestory, depozitár bábok. 
Pribudli tu šatne, skúšobňa pre hercov, 
kancelárie. Premenou prešlo aj foajé, ktoré 
bude nielen vstupnou bránou do divadla, ale 
fungovať tu bude detská cukráreň s interak-
tívnymi prvkami. Má modernú projekčnú, 
zvukovú a svetelnú techniku, čiže to bude di-
vadlo 21. storočia, čo verím divákom prinesie 
úplne nový zážitok. 
V roku 2024 otvoríme verejnosti aj kultúrne 
centrum v zrekonštruovanej Synagóge v Sen-
ci. Zrevitalizovali sme aj záhradu v Kaštieli 
v Modre. Obnovili sme tu vodné prvky, ako 
jazero a fontány, vybudovali sme okrasné zá-
hony a vyvýšené bylinkové záhony. Verejnosť 
si ju bude môcť pozrieť v blízkej dobe. 

V rámci zveľaďovania a obnovy historic-
kých a kultúrnych pamiatok ste sa pustili 
aj do komplexnej rekonštrukcie Kaštieľa 
v Čunove. Čo v ňom verejnosť nájde a kedy 
doň oficiálne bude môcť vstúpiť?
V čunovskom kaštieli nájde dušu unikátne 
Ekocentrum, ktoré v regióne dlhodobo ab-
sentovalo. Určené bude odborníkom, školám, 
žiakom, ako aj širokej verejnosti všetkých 
vekových kategórií, tak z Bratislavského 
kraja, ako aj celého Slovenska, s presahom 
na rakúske a maďarské územie. Slúžiť bude 
na workshopy, vzdelávacie programy pre 
žiakov a študentov, exkurzie, dobrovoľnícke 
dni, letné tábory či cezhraničné konferencie. 
V budove kaštieľa vznikne interaktívna expo-
zícia zameraná na rôzne oblasti prírodného 
dedičstva regiónu ako sú Delta Dunaja či 
Lužné lesy. Vnútri budú tvorivé dielne a mul-
tifunkčná sála. V záhrade zase umiestnené 
rôzne zážitkové a interaktívne prvky ako 
biotopové jazierko schopné samočistenia, 
šplhací totem, interaktívna stena, zážitkový 
chodník „bosou nohou“, ako aj záchranná 
stanica pre zranené živočíchy. Otvorené pre 
verejnosť bude od jari 2024.

Čo sa týka modernizácie a rekonštrukcií 
župných komunikácií II. a III. triedy, tam 
bol kraj veľmi aktívny. Budete v tomto 
tempe pokračovať? 
V rozsiahlej modernizácii ciest II. a III. 
triedy budeme samozrejme pokračovať aj 
v tomto roku. Do údržby a rekonštrukcie 
župných komunikácií plánujeme investovať 
vyše 31 miliónov eur. V rámci revitalizácie 
zmodernizujeme okolo 61 km ciest a sedem 
mostov. Cesty rekonštruujeme modernými 
technológiami, napríklad recykláciou za 
studena alebo za horúca, čím nielen šetríme 
materiál a životné prostredie, ale výsledný 
efekt je trvácnejší a kvalitnejší. 

Súčasťou investícii bude aj nákup ďalšieho 
menšieho príslušenstva pre správcu župných 
komunikácií v celkovej hodnote 850 000 
eur. 

Z celkového rozpočtu na rok 2024 najviac 
finančných prostriedkov pôjde do oblasti 
vzdelávania, a to 108 mil. eur. Čo konkrét-
ne bude z nich financované?
Školstvo zostáva mojou prioritou aj srdcov-
kou. Postupnými krokmi ho modernizujeme, 
rekonštruujeme, pridávame nové odbory, 
odmeňujeme učiteľov a o tom, že to funguje 
svedčí fakt, že o župné školy opäť vzrástol 
záujem. Minulý rok bolo podaných o takmer 
tritisíc prihlášok viac ako rok predtým. 
V tomto všetkom budeme pokračovať. Reali-
zovať budeme centrá odborného vzdelávania 
a prípravy (COVP), modernizovať športoviská 
a otvárať ich verejnosti, ale zameriame sa 
aj na zvyšovanie energetickej efektívnosti 
budov. 

Začali ste aj s ambicióznym projektom 
kampusu športu a zdravia v bratislavskej 
Petržalke. V akej je fáze?
Pôjde o výnimočný projekt, ktorého cieľom 
je prepojiť vzdelávanie a šport vo forme 
rozsiahleho areálu. V Petržalke chceme 
vybudovať modernú strednú športovú 
školu s komplexným zázemím, ktorá bude 
slúžiť na účely nielen športovej škole, ale 
aj športovcom z najrôznejších športových 
odvetví, iným školám s príbuznými odbormi 
a širokej verejnosti. V spolupráci s kľúčovými 
partnermi bude vybudovaná infraštruktúra 
poskytovať domovské zázemie pre hokejovú 
akadémiu a rozvojové centrum volejbalu. 
Aktuálne máme vypracovaný stavebný 
zámer a podklady na posudzovanie vplyvov 
na životné prostredie. Nasledovať bude fáza 
vypracovania predprojektovej dokumentácie.

BSK
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Ahojte. 

Volám sa Katka. 

Mám 25 rokov a ne-
pochádzam z Bra-
tislavy, no rozhodla 
som sa zmeniť svoje 
pôsobisko a žiť v hlav-
nom meste. 
Pochádzam z dedinky 
Krušetnica neďaleko 
Námestova. A k môj-
mu životnému štýlu patrí aj spoznávať svoje okolie. Ak dovolíte, 
podelím sa s Vami so svojim poznávaním a postrehmi z neho. 
V jednu februárovú sobotu, keď slnko zalialo moju izbu, moje srdce 
a nohy ostali nepokojné. Túžili vybehnúť von a načerpať energiu. 
Otázkou bolo,  kam? Nemala som žiaden plán, ale zároveň som sa 
nechcela vydať na výlet príliš ďaleko od môjho domova. A vtedy mi 
skrsla v hlave myšlienka. „Poď do okolia. Použi len MHD a nohy“. 
Vybrala som sa na Železnú studničku trolejbusom. Ozaj viete, prečo 
sa Želená studnička volá  železná?  Názov vraj vznikol podľa pôvodne 
vysokého obsahu železa vo vode potoka Vydrica, ktorá preteká 
týmto územím. 
Od konečnej zastávky som miernym stúpaním prišla pod železnič-
ný Červený most z oceľovej konštrukcie. Trošku som aj tu pátrala, 
prečo je červený, keďže je z ocele. A prišla som na zaujímavosť, že 
most bol v roku 1848 postavený z červených tehál ako súčasť trate 
Viedeň-Gänsendorf-Prešpurk. V roku 1945 most zničili, a o tri roky 
neskôr postavili nový z oceľovej konštrukcie slúžiaci dodnes. Aj vy 
ste si všimli tú storočnú zhodu postavenia a obnovy? Ktovie, či aj 
v roku 2048 dôjde k nejakej zmene či rekonštrukcii.
 No, ale vráťme sa k mojej ceste. Po krátkom presune som sa dostala 
do priam detského raja, plného preliezok a miest na jašenie. Na 
rozľahlej Partizánskej lúke sa nachádza množstvo altánkov a miest 
na oddych. Potešil ma aj nový bufet v amfiteátri. Musím sa priznať, 
že detí tam bolo neúrekom a mne sa nežiadalo v tom ryku a smiechu 
dlho pobudnúť, tak som pokračovala ďalej po asfaltovej cestičke 
okolo 4. a 3. rybníka, ktorá sa časom zmenila na lesnú cestu , čo 
mi vyhovovalo viac. Touto lesnou cestičkou sa dostanete k VIII. 
vydrickému mlynu známemu pod názvom Klepáč. Postavili ho pred 
rokom 1734 a do 19. storočia fungoval ako mlyn, neskôr ako výletný 
hostinec. Aj dnes sa v ňom môžete občerstviť, a dokonca tam nájdete 
toalety či outdoorové trampolíny. Rezkým krokom idem okolo 
budovy Mestských lesov, v ktorých sídli správa Železnej studničky, 
a míňam budovu IX. mlyna postaveného v rokoch 1844-1846.
Vedeli ste, že Vydrica - dnes pokojný a romanticky sa tváriaci 
potôčik - bola ozajstným potokom? Na jeho toku bolo niekoľko 
funkčných mlynov, ktoré klepotali a spracovávali dovezené obilné 

zrná. Bola tu priam priemyselná manufaktúra. O tom, že mlynárstvo 
bolo pomerne výnosným odvetvím svedčia napríklad výpisy z daňo-
vých registrov, podľa ktorých mlynári boli okrem mlynov vlastníkmi 
aj viníc a mnohých domov v meste. Dnes je táto v minulosti rušná 
priemyselná dolina zmenená na zónu rekreácie a oddychu. A rušná 
je aj dnes. Stretávam tu veľa cyklistov, bežcov a aj takých ako ja, ktorí 
sa vybrali na prechádzku. Vodnú sústavu údolia dopĺňajú 4 rybníky, 
ktoré dnes poskytujú vyžitie pre fanúšikov rybolovu.
Po ďalších krokoch sa údolie predo mnou rozširuje. Cesta sa mení 
na obratisko autobusov. V jeho hornej časti na rázcestí odbočky na 
Kačín ma víta kontajnerový bufet.  Ako milovníčka kávy si jednu ob-
jednám a obzerám si obnovu niekdajších Ferdinandových kúpeľov. 
Ide o projekt, ktorý zahŕňa výstavbu zmenšenej verzie pôvodnej 
budovy a susedného záhradného (Labutieho) pavilónu. Kúpele a ich 
stavba vznikla ešte v 19. storočí, zbúrali ju v 70. rokoch minulého 

storočia. Nová stavba by mala na ňu nadväzovať svojou architek-
túrou a funkciou reštaurácie. Veľmi sa teším, že si minulú dobu 
pripomenieme aspoň takto v novom šate. Domnievam sa, že to ešte 
viac zatraktívni toto údolie a prinesie oddych a pohodu pre tých, čo 
sa toto údolie len chystajú navštíviť. 
Od križovatky pred bývalými Ferdinandovými kúpeľmi pokračujem 
vpravo po Ceste mládeže. Najprv po ľavej strane míňam II. rybník, 
potom sa cesta stáča vľavo a vedie popri I. rybníku. Neskôr sa na 
ceste nachádzajú Drieňovské lúky, odkiaľ už vidno dolnú stanicu se-
dačkovej lanovky. Kupujem si lístok a nechám sa vyviezť po takmer 
kilometer dlhej trase na Kamzík. Tam môj výlet ešte pokračuje, ale 
o tom Vám porozprávam inokedy.

Tak do spoločného spoznávania priatelia.
Vaša Katka
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HLAS NOVÉHO MESTA

Kam ísť na prvý jarný výlet?  
Vydajte sa po stopách Katky
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STREDISKO KULTÚRY BRATISLAVA-NOVÉ MESTO  
A NOVOMESTSKÉ DIVADLO 

VAJNORSKÁ 21     
tel.: 02/44 37 37 60, +421 911 449 688

info@skvajnorska.sk, www.skvajnorska.sk, www.novomestskedivadlo.sk
Nájdete nás na FB: https://www.facebook.com/strediskokulturybanm
Sledujte nás aj na Youtube: Stredisko kultúry Bratislava-Nové Mesto

Predaj vstupeniek v SK Vajnorská – každú stredu, od 16. do 19. h a vždy hodinu pred začiatkom  
na mieste podujatia (pokladňa SK Vajnorská).

18. ročník celoštátnej súťaže  
v darčekovom balení

20. 3., streda, o 9.30 h, 180 min., Vstup voľný.

Stredná obchodná škola obchodu a služieb Samuela Jurkoviča 
pozýva na 18. ročník celoštátnej súťaže v darčekovom balení 

s medzinárodnou účasťou na tému „Tvoríme pre radosť iných“. 

Prvé kroky 

21. 3., štvrtok, o 18.00 h, 60 min., Vstupné 3€.  
Lístky dostupné hodinu pred podujatím v pokladni SK Vajnorská.

Koncert pozostávajúci z vystúpení študentov hudobno-
dramatického odboru Konzervatória Tolstého 11 v Bratislave.

Knižná beseda s Marcelou Gaľovou

27. 3., streda, o 18.00 h, 90 min., Vstup voľný.

Spisovateľka Marcela Gaľová na besede predstaví svoju najnovšiu 
knihu Stávka na víťaza. Príbeh akčného trilleru odohrávajúci 

sa na Wall Street a v iných svetových veľkomestách nesie prvky 
motivačnej literatúry, vďaka ktorým sa čitateľ vie lepšie stotožniť 

s hlavným hrdinom. Ten odkrýva svoj osud prostredníctvom 
osobných zlyhaní, túžbe po pomste, ale aj neutíchajúcej snahe 

objaviť v živote to hodnotné.

Súhlas so spracovaním osobných údajov
Meno, priezvisko a titul: 

Adresa trvalého pobytu: 

        

Dátum narodenia: 

Kontaktné údaje (tel. č., e-mail): 

Jubilanti, oslavujte spolu s nami!
Milí súčasní aj budúci jubilanti, 

ak máte 60 a viac rokov, máte trvalý pobyt v Novom Meste a chcete, aby sme vám k vašim 
okrúhlym narodeninám (60, 65, 70 a viac rokov) osobne zablahoželali na slávnostnom podujatí, 
prosíme, pošlite nám Súhlas so spracovaním osobných údajov na adresu: Stredisko kultúry, 
Vajnorská 21, 831 03 Bratislava. Súhlas môžete tiež odovzdať do poštovej schránky pri vchode 
z Robotníckej ulice, alebo využiť e-mailovú adresu info@skvajnorska.sk. V čase vášho jubilea 
vám vďaka tomu budeme môcť poslať pozvánku na podujatie poštou.

Nižšie podpísaná dotknutá osoba dávam súhlas so spracovaním osob-
ných údajov v zmysle §5 písm. a) a v zmysle §14 zákona č. 18/2018 Z. z. 
o ochrane osobných údajov a o zmene a doplnení niektorých zákonov 
prevádzkovateľom:
prevádzkovateľ: Mestská časť Bratislava-Nové Mesto, Junácka 1, 832 91 
Bratislava, IČO: 00 603 317 a prevádzkovateľ: Stredisko kultúry Bratisla-
va-Nové Mesto, Vajnorská 21, 831 03 Bratislava, IČO: 00 254 771,  
v rozsahu: hore uvedených údajov (meno, priezvisko, dátum narode-
nia, kontaktné údaje) na účel: zasielanie pozvánok na kultúrne poduja-
tie Jubilanti, realizované Mestskou časťou Bratislava-Nové Mesto,  
Junácka 1, 832 91 Bratislava poskytujem súhlas na obdobie  
od 1. 11. 2023 do 1. 11. 2025.
V zmysle §14 ods. 3 zákona č. 18/2018 Z. z. Dotknutá osoba má právo 
kedykoľvek odvolať súhlas so spracovaním osobných údajov, ktoré sa 
jej týkajú. Odvolanie súhlasu nemá vplyv na zákonnosť spracúvania 
osobných údajov založenom na súhlase pred jeho odvolaním, pred 
poskytnutím súhlasu musí byť dotknutá osoba o tejto skutočnosti 
informovaná. Dotknutá osoba môže súhlas odvolať rovnakým spôso-
bom, akým súhlas udelila.


